
ZAPISNIK

sa 75. sjednice Odbora za zdravstvo, rad i socijalno staranje
Skupštine Crne Gore, održane 9. februara 2015. godine

Sjednica je počela sa radom u 12 sati i 30 minuta. 

Sjednicu je otvorio i istom predsjedavao poslanik Zoran Jelić, predsjednik Odbora. 

Sjednici  Odbora  je  pored  članova  Odbora  prisustvovao  Dušan  Perović,  direktor
Fonda PIO. 

Sjednici Odbora su prisustvovali poslanici: Neven Gošović, dr Halil Duković, Zorica
Kovačević, Jasmin Sutović, prim. dr Izet Bralić, Andrija Popović, Janko Vučinić, Emilo
Labudović i Srđan Perić, članovi Odbora.

Sjednici Odbora nije prisustvovao poslanik dr Radovan Asanović, član Odbora. 

Rad sjednice pratili su akreditovani novinari. 

Za sjednicu je usvojen sljedeći:

DNEVNI RED:
                          

1. PREDLOG ZAKONA O DOPUNI ZAKONA O PENZIJSKOM I INVALIDSKOM
OSIGURANJU br: 09-2/15-2, EPA 708 XXV;

2. UPOZNAVANJE  ČLANOVA  ODBORA  SA  DOPISOM  UDRUŽENJA
„RODITELJI''; i

3. USVAJANJE  IZVJEŠTAJA  SA  ZAKLJUČCIMA  SA  KONTROLNOG
SASLUŠANJA NA TEMU,, AKTUELNA SITUACIJA U OPŠTOJ BOLNICI U
BIJELOM POLJU’’.

PRVA TAČKA:

Poslanik  Janko  Vučinić,  član  Odbora  dao  je  obrazloženje  o  Predlogu  zakona  o
dopuni Zakona o penzijskom i invalidskom osiguranju koji su Skupštini Crne Gore
podnijeli  poslanici:  Miodrag  Lekić,  Ljiljana  Đurašković,  Branka  Bošnjak,  Milan
Knežević,  Izet  Bralić,  Janko  Vučinić,  Andrija  Mandić,  Nebojša  Medojević,  Goran
Danilović,  Branko Radulović,  Slaven Radunović,  Strahinja  Bulajić,  Koča Pavlović,
Emilo  Labudović,  Vladislav  Bojović,  Veljko  Vasiljević,  Milutin  Đukanović,  Jelisava
Kalezić, Zoran Miljanić, Srđan Milić, Neven Gošović, Velizar Kaluđerović, Aleksandar
Damjanović,  Snežana Jonica, Obrad Gojković,  Radosav Nišavić,  Danko Šarančić,
Danijela  Danka  Marković,  Srđan  Perić,  Mladen  Bojanić,  Dritan  Abazović,  Džavid
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Šabović,  Radovan Asanović  i  Predrag Bulatović.  Poslanik  Vučinić  rekao je  da  je
proces privatizacije u Crnoj Gori imao za posljedicu uvođenje velikog broja stečaja,
preko kojih su vlasnici bivših društvenih i državnih preduzeća dolazili nezakonito do
imovine ovih preduzeća, ostavljajući  ogromne dugove prema zaposlenima, koji  su
ostajali bez posla i bez mogućnosti za obezbjeđivanje životne egzistencije. Naglasio
je da se ovo posebno odnosi na zaposlene starije životne dobi koji imaju preko 30
godina radnog staža (muškarac), odnosno 25 godina staža osiguranja (žena) i da ta
lica nemaju skoro nikakve šanse da u tim godinama pronađu zaposlenje na tržištu
rada. Oni uglavnom postaju teški socijalni slučajevi i padaju na teret ostalih članova
porodice, jer ne mogu da ostvare penziju i ne mogu da se zaposle. Poslanik Vučinić
smatra da je država dužna da pokaže brigu i  da preuzme odgovornost za njihov
socijalni  slučaj.  Određena  lica  koja  bi  bila  obuhvaćena  ovim  Zakonom  primaju
novčanu naknadu sa Zavoda za zapošljavanje Crne Gore. Iznos penzije koju bi ova
kategorija osiguranika primala će biti na veoma niskom nivou i neće biti dovoljna za
obezbjeđivanje njihove egzistencije,  ali  bi  država pokazala minimalan nivo brige i
odgovornosti  za  socijalnu  dramu radnika  čija  su  preduzeća  godinama  u  stečaju,
zaključio je poslanik Vučinić. Takođe, poslanik Vučinić je upitao direktora Fonda PIO
da li postoje lica koja primaju nacionalne penzije i platu. 

Vlada Crne Gore, na sjednici održanoj 5. februara 2015.godine, razmotrila je Predlog
zakona  o  dopuni  Zakona  o  penzijskom  i  invalidskom  osiguranju  i  u  odnosu  na
podnešeni Predlog zakona dala mišljenje u kojem se navodi da ne bi trebalo prihvatiti
isti. 

Predsjednik Odbora Zoran Jelić saopštio je da je poslanicima proslijeđeno mišljenje
Vlade Crne Gore i Fonda PIO na Predlog zakona. Takođe, rekao je da je traženo i
mišljenje  Ministarstva  finansija  koji  su  se  oglasili  nenadležnim  za  davanje  istog.
Predstavnici Ministarstva rada i socijalnog staranja i Ministarstva finansija se nijesu
odazvali pozivu da prisustvuju sjednici saopštivši da nijesu predlagači i da nijesu u
obavezi da prisustvuju. 

Dušan Perović, direktor Fonda PIO kazao je da je budžet Fonda PIO za 2015.godinu
sastavni dio Zakona o Budžetu Crne Gore za 2015.godinu. Planirana sredstva za
finansiranje izdataka Fonda u ovoj godini iznose 406,90 mil. eura, od čega se 402,45
mil.  eura  ili  98,91%  odnosi  na  izdatke  za  isplatu  prava  iz  oblasti  penzijskog  i
invalidskog osiguranja.  Priliv  novih penzionera  u 2010.  godini  je  bio  2301;  2011.
godini – 4885; 2012. godini – 2765, 2013. godini – 3116; 2014. godini – 1419 i da
dosadašnji podaci pokazuju sigurnost da se ulazi u mirniji period. Da bi se ušlo u
projekcije  prilikom  utvrđivanja  novih  rješenja  i  predloga  kao  što  je  ovaj  Predlog
zakona  neophodno  je  prethodno  utvrditi  koliki  je  taj  broj,  odnosno  za  koliki  broj
penzionera treba obezbijediti sredstva, istakao je direktor Fonda PIO. Fond za sve
izmjene koje se tiču penzionog sistema mora pratiti  i  prihodnu stranu.  Moraju se
obezbijediti izvori finansiranja sredstava i za nove penzionere. U Budžetu Fonda u
ovoj  godini  nijesu  predviđena  sredstva  za  ove  namjene.  Ukoliko  se  usvoji  jedno
ovakvo  rješenje,  moraju  se  obezbijediti  i  sredstva  za  primjenu  jednog  ovakvog
rješenja.  Govoreći  o  pravu  na  isplatu  nacionalnih  penzija,  direktor  Fonda  PIO
saopštio je da se razlikuju dvije kategorije: nacionalne penzije i nadoknade koje se
isplaćuju  po  osnovu stečajnih  prava,  kad su  u pitanju  vrhunski  sportisti,  naučni  i
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kulturni  radnici.  Za  taj  dio  je  nadležno  Ministarstvo  kulture  a  ne  Fond  PIO  i  te
nadoknade  isplaćuje  Ministarstvo  kulture.  Nacionalne  penzije  su  sasvim  druga
kategorija i  trenutno u Crnoj  Gori  nacionalnu penziju prima 113 korisnika prava i
shodno pozitivnim zakonskim rješenjima nema zakonskih ograničenja da neko ko
ostvari pravo na penziju da ne može i da prima platu i penziju. Perović je na kraju
saopštio da nemaju precizan podatak koliki je broj tih korisnika. 

Poslanik prim. dr Izet Bralić saopštio je da će SDP podržati ovaj Predlog. Osvrnuo se
na mišljenje Vlade u kojem, po njegovom mišljenju stoji rečenica koja vrijeđa sve ove
radnike  a  glasi  „Vlada  je  mišljenja  da  bi  prihvatanje  predložene  dopune  zakona
dovelo do narušavanja principa ravnopravnosti..“ Poslanik Bralić je upitao da li se o
principu  ravnopravnosti  razmišljalo  kada  su  se,  u  nekoliko  navrata  dodjeljivale
penzije  radnicima iz  metalske industrije  kao i  da  je  veliki  broj  policajaca pošla u
penziju  po  povlašćenim  uslovima.  Donošenjem  ovog  zakona  bi  bila  ispravljena
dvodecenijska  nepravda  prema  licima  iznad  50  godina  a  koji  su  radili  na
uskospecijalizovanim  poslovima.  Takođe,  smatra  nekorektnim  nepojavljivanje
predstavnika nadležnih institucija na sjednici Odbora. Ovo je jedina grupa koja nije
otišla  u  penziju  po  povlašćenim  uslovima  a  najveći  broj  radnika  dolazi  iz
najugroženijeg dijela države, zaključio je poslanik Bralić. 

Poslanik  Emilo  Labudović,  član  Odbora  naglasio  je  da  ovaj  Predlog  zakona  ne
podržava  samo  opozicija  već  i  poslanici  SDP-a  što  podršku  čini  mnogo  većom.
Poslanik Labudović je naglasio da je ovo isključivo socijalni problem koji treba da
riješi  država preko Skupštine i  Vlade.  Takođe,  istakao je da sredstva za ova lica
nijesu velika i da oni već primaju neke nadoknade i da razlika između toga i penzije
koje bi dobili je minimalna. Primanja koja bi se ostvarila penzijom bi bila minimalna i
ne bi opteretila Fond PIO. 

Poslanik Andrija Popović, član Odbora bio je jedan od predlagača ovog zakona u
decembru 2014. godine. Poslanik Popović je saopštio da on lično i Liberalna partija
podržavaju ovaj Predlog. Saopštio je da se moraju dobiti podaci koji se odnose na
potrebna sredstva i broj lica kako bi se ovaj problem riješio. 

Poslanik Srđan Perić, član Odbora kazao je da na ostalim odborima u kojima je član
svi ministri se uredno i redovno odazivaju tačkama dnevnog reda. Poslanik Perić je
naglasio  da  je  nepravedno  postavljen  penzioni  sistem  navodeći  primjer  u  kojem
jedno lice, inženjer u fabrici Radoje Dakić a koji je bio direktor pogona više godina
prima  penziju  od  360  eura,  dok  lice  sa  završenom  srednjom  školom  iz
bezbjednosnog sektora ima penziju od 570 eura.

Nakon diskusije, Odbor je većinom glasova podržao PREDLOG ZAKONA O DOPUNI
ZAKONA O PENZIJSKOM I INVALIDSKOM OSIGURANJU i predlaže Skupštini Crne
Gore da ga usvoji.

Za izvjestioca Odbora određen je poslanik Zoran Jelić, predsjednik Odbora. 
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DRUGA TAČKA:

Nakon uspješno realizovane akcije „Đeci Crne Gore“,  predsjednik Skupštine Crne
Gore  Ranko  Krivokapić,  sastao  se  16.  decembra  2014.  godine  sa  gospođom
Kristinom Mihailović, izvršnom direktorkom Udruženja „Roditelji“ i  Dejanom Ponoš,
članom Upravnog odbora istog Udruženja, kako bi razgovarali o stanju u crnogorskim
porodilištima.  Tom prilikom predsjednik  Krivokapić  je  ponudio  saradnju  Udruženja
„Roditelji“  sa  nadležnim  odborom,  dakle  Odborom  za  zdravstvo,  rad  i  socijalno
staranje, koja bi, uz saglasnost obije strane, otpočela organizovanjem konsultativnog
saslušanja u okviru kojeg bi se razmotrila UNICEF-ova analiza „Ocjena bezbjednosti i
kvaliteta bolničke njege majke i novorođenčadi u Crnoj Gori“. 

Nakon što su se članovi Odbora upoznali sa dopisom jednoglasno je odlučeno da se
održi sjednica na kojoj će se raspravljati o UNICEF-ovoj analizi. 

TREĆA TAČKA

Na  sjednici  je  usvojen  Izvještaj  i  zaključci  sa  kontrolnog  saslušanja  na  temu
„Aktuelna situacija u Opštoj bolnici u Bijelom Polju“. 

Na sjednici su usvojeni zapisnici sa 55. i 56. sjednice. 

Sjednica je završena u 14 sati.

Br.00-63-12/

Savjetnica u Odboru                                                                       Predsjednik Odbora
     Anđa Stanišić                                                                                    Zoran Jelić
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